
ادامه مشکلات 
سخت افزاری لیگ

فزاری لیگ های   بخش سخت ا
فوتبال کشورمان هیچ گاه از نقاط 
قوت آن نبوده و در نتیجه جای 
حیرت ندارد که می بینیم در فاصله 
کمی تا شروع بیست و سومین دوره 
لیگ برتر تعداد قابل ملاحظه ای از 
ورزشگاه های در نظر گرفته شده 
برای این مسابقات ایراداتی اساسی 
دارند و حتی با اغماض مسئولان امر 
نمی توانند حداقل در یکی، دو هفته 
اول این رقابت ها سرویس رسانی 
کنند. سرآمد ورزشگاه های ناآماده 
بادان   استادیوم های قزوین و آ

هستند. 
به گفته سهیل مهدی، مسئول 
کمیته مسابقات سازمان لیگ، در 
راه استانداردسازی ورزشگاه قزوین 
عملاً هیچ کار قابل ذکری انجام 
نگرفته و در آبادان هم کار بازسازی 
و ترمیم، تازه در رختکن ها شروع 
شده است. تأخیر در آماده سازی 
استادیوم تختی آبادان به حدی 
زیاد بوده و رساندن به موقع آن 
به چرخه مسابقات به قدری دور از 
ذهن شده که آبادانی ها ورزشگاه 
غدیر اهواز را تا اطلاع ثانوی به 
عنوان استادیوم جانشین برای 
انجام دیدارهای خانگی شان معرفی 
کرده اند اما مشکل اینجا است که 
غدیر ورزشگاه انتخابی تیم استقلال 
خوزستان هم هست و این مسأله 
یک تداخل زمانی غیرقابل اجتناب را 
ایجاد می کند و در هفته هایی که هر 
دو تیم مذکور میزبان  هستند، بازی 
صنعت نفت با حریفش باید با یکی، 

دو روز تأخیر برگزار شود. 
ی  ها د کمبو هم  ئمشهر  قا ر  د
استادیوم شهید وطنی به قوت خود 
باقی است و این در حالی است 
که تیم نساجی این شهر در لیگ 
قهرمانان آسیا هم شرکت دارد. 
نساجی ابتدا ورزشگاه نقش جهان 
اصفهان را به عنوان محل برگزاری 
دیدارهای خانگی اش در آسیا 
معرفی کرد اما بعداً ورزشگاه آزادی 
تهران را برگزید. این در حالی است 
که »آزادی« محل انجام بازی های 
خانگی تیم پرسپولیس هم در لیگ 
قهرمانان است و موضوع وقتی 
تلخ تر می شود که متذکر گردیم 
بخش هایی از این ورزشگاه تحت 

تعمیر اساسی قرار دارد.
مر  ا ینکه مسئولان  ا  عجیب تر 
ین  ند با وجود ا تصمیم گرفته ا
ناآمادگی خیره کننده و تل خاک و 
آجری که ورزشگاه آزادی را در بر 
گرفته، رقابت های لیگ برتر و به واقع 
دیدارهای خانگی دو تیم پرطرفدار 
پایتخت در چهارچوب این لیگ در 
همین محل برگزار شود و این امر 
هم طبعاً تجسم به غایت منفی و 
بسیار تلخی را از بالاترین سطح 
فوتبال باشگاهی ایران به اذهان 
جهانیان متبادر خواهد کرد. به 
همه این موارد، بیفزایید این نکته 
را که تیم های تهرانی »هوادار« و 
پیکان محل های ثابت و مشخصی 
برای مسابقات خانگی خود ندارند و 
آواره اند و هر هفته سر از جای تازه ای 

درمی آورند. 
محل انجام بازی های خانگی ذوب 
آهن و ملوان نیز هر یک نقایص 
عمده ای دارند و به معنای واقعی 
کلمه استاندارد نیستند و کمبودهای 
عمرانی و خدشه های ساختاری آنها 
به حدی است که فقط با اغماض 
مسئولان لیگ ورودشان به چرخه 
مسابقه ها و استفاده از آنها برای 
برگزاری بازی ها امکانپذیر شده 

است. 
چنانچه قواعد و ملاحظات  نهادهای  
و  می شد  یت  رعا لمللی   بین ا
مسئولان داخلی فوتبال سرشان را 
آن طرف نمی گرفتند و خودشان را به 
»ندیدن« نمی زدند و قانونمدارانه 
عمل می کردند، امسال و شاید 
سال های بعد هم لیگ برتر ما فقط 
با شرکت 8،7 تیم برگزار می گشت 
و بقیه مرخص می شدند و این 
طبعاً برای فوتبال ما بسیار »افت« 

می داشت.

فوتبال ایران زیر  ذره بین2
مدیریت فوتبال 

 zسوژه

مهــدی تــاج در مصاحبــه ای که داشــت از 
ارکان فدراســیون فوتبــال خواســت کــه با 
ســرعت بیشــتری آرای انضباطــی را صادر 
کننــد. ابوالفضــل حســن زاده محمــدی 
رئیــس کمیتــه انضباطــی در ایــن مــورد 
اظهــار داشــت: »جلســه ای بــا حضــور 
ارکان قضایــی، فدراســیون فوتبــال و 
ســازمان لیگ برگزار شــد. مطالبی مطرح 
شــد. فضــای مجــازی و مطالبــی کــه بیان 
می شــود رصــد می شــود؛ اتفاقاتــی کــه 
متأســفانه قبــل یــا بعــد از بــازی از طریــق 
مصاحبه هــا، اخبــار و اطلاعاتی کــه بعضاً 
کــذب و شــایعه اســت. بــه نظــرم جلســه 
خوبــی بــود. در نهایت این باشــگاه  اســت 

کــه بــه خاطــر مســئولیتی کــه دارد از ایــن 
مســأله ضــرر می کنــد.«

 
 شدید ترین آرا برای ساپینتو

وی در مــورد اینکــه تــاج اعــلام کــرد اگــر 
ســاپینتو همــان ابتــدا محــروم می شــد 
می فهمیــد فوتبــال ایران حســاب و کتاب 
نــد  دارد، گفــت: »هیچ کســی نمی توا
از پیــش تعییــن کنــد کــه ارکان قضایــی 
چــه حکمــی صــادر کننــد. خــودم هــم در 
کمیتــه انضباطــی یــک رأی دارم. شــاید 
نظراتــم را بیــان کنــم امــا تشــخیص بــا 
همان کمیته و ارکانی اســت که مســتقل 
تصمیم گیری می کنند. برای ساپینتو هم 

از همان ابتدای فصل تقریباً شــدیدترین 
آرا را داشــتیم و از تمامــی اهرم هــا و 
ضمانت هایــی کــه داشــتیم اســتفاده 
کردیــم. از او دعــوت کردیم و خودش هم 
بعــد از جلســه گفــت جلســه خیلی خوبی 
بــود. نظارت مــان را بــه او اعــلام کردیــم. 
بــه هــر حــال نمی شــود بــا اولیــن تخلــف 
شــدیدترین مجــازات را اعمــال کنیــم.«

رأی یحیی صادر شده است
رئیــس کمیتــه انضباطی در مــورد پرونده 
گل محمــدی در بــازی بــا فــولاد، عنــوان 
کــرد: »رأی آن پرونــده صــادر شــده، اگــر 
اطلاع رســانی نشــده مقصــرش کمیتــه 

انضباطــی نیســت. رأی بــر جریمــه نقدی 
صــادر شــد.«

 ساپینتو حق نداشت 
چنین رفتارهایی کند

رئیــس کمیتــه انضباطــی در مــورد اینکه 
آیــا بــرای محرومیــت 4 ماهــه ســاپینتو 
ســند و مدرکــی ارائــه شــد، گفــت: »علت 
اخراجــش یــک بحث اســت. رفتــار او بعد 
از اخــراج محــل رســیدگی بــوده، خودم به 
عنــوان ناظــر ویــژه در اســتادیوم بــودم. 
از نزدیــک شــاهد بــودم. کاری نداریــم، 
اصــلاً داور بــه اشــتباه اخراج کرده باشــد، 
او حــق ایــن رفتــار را نــدارد. ایــن بحثــی 

دیگــر اســت. ملاک مــا گزارش رســیدگی 
اســت. بدرفتــاری بعــد از اخــراج مــورد 
رســیدگی بــوده اســت. بــا داور صحبــت 
کــردم. گفــت داور کنــار اعلام کــرده بابت 
تهییــج و رفتــاری که داشــته تخلف کرده، 
تشخیص شــان بــوده کــه کارت قرمــز 
بدهند. به نظرم کارت قرمزشــان درست 
بــود.« وی در مــورد اینکــه گفته می شــود 
کمیتــه انضباطــی تیم هــای کم هــوادار را 
راحت تــر محــروم می کند، اظهار داشــت: 
»مثــال عینــی بیاوریــد. مــا چــه تصمیمی 
گرفتیــم؟ اگــر ملاحظــه ای هــم بخواهیم 
داشــته باشــیم بایــد باشــگاه خصوصی را 

لحــاظ کنیــم.«

 zسرمقاله

وصال روحانـی

   پنجشنبه   29 تیر  1402  سال بیست وهفتم   شماره 7356

ابراهیم قاسمپور:

دلالی در فوتبال ما تازگی ندارد

ابراهیــم قاســمپور در مصاحبه ای درباره دلالــی در فوتبال اظهار کرد: »دلالی 
در فوتبال ما تازگی ندارد. یادم اســت در دوره ای مربیان منشــوری را محروم 
کردند. برخی از این مربیان را از لیگ برتر برداشــتند اما اخراج شــان نکردند. 
بــه آنهــا چــراغ ســبز نشــان دادنــد کــه برویــد و در لیگ هــای پایین تــر کارتان را 
انجام دهید. معلوم بود که فساد در فوتبال چقدر زیاد است. زمانی که هیچ 

مرجــع قاطعــی در برخــورد با فســاد وجود ندارد، دلالــی رواج پیدا می کند.«

امیر قلعه نویی

حضور در مراسم خیریه

عصــر روز گذشــته یــک دیــدار خیریه برای حمایت از کودکان ســرطانی بین 
تیم پیشکســوتان اســتقلال و تیم حامیان کودکان ســرطانی برگزار شد. در 
حاشیه این بازی یک مراسم خیریه و گلریزان نیز با حضور امیر قلعه نویی، 
ســرمربی تیم ملی کشــورمان برگزار شــد. در زمان برگزاری این گلریزان به 
مناســب فــرا رســیدن ایــام دهه اول محــرم، پرچم یــا ابوالفضل العباس نیز 
باز شده و حضار کمک های نقدی خود را برای این منظور پرداخت کردند.

محمدرضا ابوالفضلی:

آمادگی حضور در تست ها را داشتم

محمدرضــا ابوالفضلــی کمــک داور بین المللــی فوتبال ایران که با رســیدن 
بــه حدنصــاب 45 ســالگی، بالاجبــار داوری را کنار گذاشــته در مــورد دوری 
از فوتبــال بعــد از 28 ســال داوری عنــوان کرد: »من آمادگــی ادامه داوری را 
داشــتم. ببینید من در جام جهانی هم دیدم که دنیل اورســاتو با 47 ســال 
سن افتتاحیه را سوت زد. متئو لاهوز بازی ایران - امریکا را با 47 سال زد و 
حتی کمک داور 49 ساله هم داشتیم. چرا فیفا سقف سنی را برداشت؟«

 

مهــدی تــاج در نشســت هم اندیشــی 
مدیران روابط عمومی و مدیران رســانه 
هیأت هــای فوتبــال و باشــگاه های 
لیــگ برتــر اظهــار داشــت: »مــاه محــرم 
را خدمــت همــه تســلیت می گویــم. 
اهمیــت این جلســه خیلی زیاد اســت. 
در فیفــا و AFC  قوانینــی بــرای مدیــران 
رســانه وجــود دارد. در مورد اعتراض به 
داوران همــان روز یــا حداکثــر فــردا بــا او 
 AFC برخورد قانونی انجام می شــود. در
یک اعتراض به داور باعث جریمه ۶۰ یا 
7۰ هزار دلار می شود. از داوران حمایت 

می کنیــم.«

 سختگیری بر داوران
 اعمال خواهد شد

وی افــزود: »بــا داوران هــم ســختگیری 
لازم انجــام می شــود و بهترین هــا قضاوت 

خواهنــد کــرد.
 شــما بــه عنــوان مدیــر رســانه بایــد بــه 
ســرمربی تان بگوییــد کــه در صــورت 
اعتــراض بــه داور محــروم خواهنــد شــد. 

ارکان قضایــی تیــم چیــده شــده تــا همــه 
بازی هــا را ببیننــد و اگــر خلافــی مشــاهده 
کردنــد، حکــم بدهنــد. در ابتــدا هم نیازی 
بــه گــزارش نوشــتن داور و ســازمان لیــگ 

نیســت.«
 

نمی توان دهان رسانه ها را 
بست

تــاج اضافــه کــرد: »گاهــی مواقــع 
رســانه ها ســؤال های نامربوطــی از 
سرمربیان می پرسند. نمی توان دهان 
رســانه ها را بســت امــا مدیــران رســانه 
می تواننــد تذکــر بدهنــد کــه ســرمربی 
بایــد در مــورد بــازی صحبت کنــد. این 
چیزها در دنیای فوتبال بدیهی اســت. 
یــا خــود ســرمربی ســراغ مســائل غیــر 
بــازی مــی رود یا از او ســؤال می کنند که 
بــه ســمت حاشــیه خواهد رفــت . باید 
بــه مــا در جهت بهبود وضعیت موجود 

کمــک کنیــد.
 امســال بایــد نظــم را حاکــم کنیم. باید 
به صورت جدی با بی انضباطی برخورد 

کنیــم و هــر چــه کمــک کنیــد، موفق تر 
خواهیم شــد زیرا مســئول اصلی شــما 
هســتید. شــأن روابــط عمومــی و مدیر 
رســانه ایــن اســت کــه خــودش بدانــد 

وظیفه اش چیســت.«
 

محرومیت 3 الی 5 جلسه ای 
برای داوران خاطی

نــوان بــه  وی تصریــح کــرد: »ورود با
ورزشــگاه ها را داریــم کــه اتفــاق خوبــی 
اســت برای ورزش کشور، باید این تکلیف 
بــه بهترین شــکل انجام شــود. اگــر مؤلفه 
اول خــوب اتفــاق نیفتــد، تأثیــر منفــی در 
جــو ورزشــگاه می گــذارد. یک مــورد بحث 
داوری اســت. داوران بایــد حتی المقــدور 
خوب ســوت بزنند اما وقتی این کار انجام 
نشــود، هیچ کــس حــق نــدارد بــه داور در 
وســط زمین اعتــراض کند. بایــد اعتراض 
خود را قانونی بنویسید و اگر کمیته داوران 
بــه تشــخیص برســد، داوری کــه مرتکــب 
اشــتباه شــده مثــلاً ۳ یــا ۵ جلســه محروم 

می شــوند.«

داوران حق مصاحبه ندارند
رئیس فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: 
»در جــام جهانــی یــک داور معروف اشــتباه 
کــرد و بــا وجــود رایزنی های ما محروم شــد. 
اگر داور اشــتباه تأثیرگذار کند، داوران حق 
مصاحبــه ندارنــد و البتــه نبایــد بــه آنها هم 
اعتراض شــود . ناظران هــم باید علاقه مند 
باشند و وقت بگذارند. از شما انتظار داریم 
سرمربی فقط باید در مورد موضوع فوتبال 
حرف بزند . اگر حرف های دیگری هم دارد، 
جایــش پــس از بازی نیســت. اینکه پس از 
هــر بــازی بلافاصلــه یــک کنفرانــس خبری 
برگــزار شــود در شــرایطی کــه ســرمربی از 
لحــاظ روحــی اعصابــش خــراب اســت یــا 
بازیکنش گلی را خراب کرده است درست 
نیســت و بایــد یــک فاصله زمانــی بگذاریم 
تــا پس از رســیدن بــه آرامش حــرف بزند.«

 
جو ورزشگاه برای ورود بانوان 

آماده می شود
تــاج ادامــه داد: »بایــد بــه مجموعه هــای 
بالادســتی خودمان پیشنهاد بدهیم .باید 

جو ورزشــگاه را به شــکلی کنترل کنیم که 
راحــت ورود بانــوان را انجــام بدهیــم. اگــر 
۵ هــزار نفــر شــروع به فحاشــی کننــد، چه 
کســی حاضر اســت خواهر و مادر خودش 
در چنین جوی به ورزشــگاه بیاید؟ در این 
حالــت به ما می  گویند بانــوان حق ورود به 
ورزشــگاه ندارنــد. در فکر کردن انحصاری 
وجــود نــدارد و بایــد فکــر کنیــم ایــن اتفاق 
خوب انجام شــود تا با کنترل جو ورزشــگاه 
یــک بــازی با حضور بانوان داشــته باشــیم 
و در ادامــه ایــن موضــوع را ادامــه بدهیم. 
درخواســت خــود من این اســت مصاحبه 
قبــل از بــازی و پــس از بــازی ســرمربیان و 
همچنین نیمکتی که روی آن می نشــینید 
در مــورد داوری شــرایط خوبــی داشــته 
باشــد. بــا یــک تصمیم داور نبایــد یک نفر 
بالا بپرد و پشــتک وارو بزند . اگر تماشــاگر 
ببیند ســرمربی اش چنین شــرایطی دارد، 
او هــم تبعیت می کند. این رفتارها نشــان 
دهنــده ایــن نیســت کــه خیلــی تعصــب 
داریــم . شــاید تعصــب یعنی اینکــه بدون 

پــول هــم کار کرد.«

تاج: نمی توان دهان رسانه را بستتاج: نمی توان دهان رسانه را بست

 جو  ورزشــــــــــــــگاه را 
 برای ورود بانـــوان 

مهیا  می کنیـــــم

باید به مجموعه های 
بالادستی خودمان 

پیشنهاد بدهیم.
باید جو ورزشگاه را به 

شکلی کنترل کنیم 
که راحت ورود بانوان 

را انجام بدهیم. اگر 
5 هزار نفر شروع به 

فحاشی کنند، چه 
کسی حاضر است 

خواهر و مادر خودش 
در چنین جوی به 

ورزشگاه بیاید؟

رأی پرونده گل محمدی صادر شده

رئیس کمیته انضباطی: برای ساپینتو از ابتدا شدیدترین آرا را داشتیم


